
Zápis č. 8/2023 

z jednání výboru pro rozvoj  

konané dne 22. 11. 2023 

 

Přítomni: Mgr. Marek Jan – předseda, Ing. Kyzlink Vít, Ing. Ježek Libor, Mgr. Petrovský Ondřej, Ing. 

Paleček Tomáš, Kašparová Jaroslava, Mgr. Ibehejová Jana, Ing. Olyšar Petr a MVDr. David Nejedlo.  

 

Omluveni: Bc. Kocumová Zuzana 

Neomluveni:   

Pozvaní/hosté:  Mgr. Barbara Steinzová – vedoucí odd. rozvojové koncepce 

                             Bc. Leoš Vašina – odbor ekologie 

                             Ing. Jaroslav Schejbal – vedoucí odb.majetkové správy 

 

 

1.   Úvod 

Předseda výboru pan Mgr. Jan Marek přivítal všechny přítomné na dalším zasedání výboru pro rozvoj. 

Výbor se sešel v počtu 10 členů a byl prohlášen za usnášeníschopný. 

Proběhlo hlasování o změně návrhu programu zasedání. 

 
Hlasování: 
Pro: 7 hlasů 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 0 hlasů 
 

Členové výboru tak odhlasovali program jednání v následujícím znění:                     

 
Navrhovaný program: 

                                          
1. Úvod  

 

2. Záměr finanční spoluúčasti statutárního města Liberec v rámci projektu "Rekonstrukce a 

stavební úpravy Městského plaveckého bazénu v Liberci"  

 

3. Materiály předkládané do 10. ZM  

 

- Aktualizace Akčního plánu SUMP - Plánu udržitelné městské mobility 

 

4. Vyhlášení programů Ekofondu pro rok 2024  

 



5. Diskuze  

 

Návrh úpravy programu byl tak výborem přijat. 

 

 

 

2. Záměr finanční spoluúčasti statutárního města Liberec v rámci projektu "Rekonstrukce a 

stavební úpravy Městského plaveckého bazénu v Liberci"  

 
Národní sportovní agentura zveřejnila v rámci dotačního investičního programu č. 
162 54 Nadregionální sportovní infrastruktura 2020–2026, Výzvu 14/2023 Nadregionální sportovní 
infrastruktura 2023. V rámci této výzvy bude podána žádost o poskytnutí dotace na projekt 
„Rekonstrukce a stavební úpravy Městského plaveckého bazénu v Liberci“ jejímž žadatelem bude 
statutární město Liberec. Celkové předpokládané náklady projektu činí 1 299 800 000 Kč vč. DPH,  v 
případě schválení žádosti ve výši 139 000 000 Kč bude město Liberec krýt požadované kofinancování 
a veškeré nezpůsobilé výdaje projektu. 
 
Výzva je v souladu s dokumentací programu zaměřena na technické zhodnocení sportovních zařízení 
nadregionálního významu, která se nacházejí na území České republiky. Jedná se výhradně o tato 
sportovní zařízení: 
 
a) fotbalový stadion s kapacitou od 4 500 diváků, 
b) sportovní hala určená pro halové míčové sporty s kapacitou od 3 500 sedících diváků, 
c) multifunkční sportovní hala pro lední hokej a další sporty/akce s kapacitou od 5 000 sedících 
diváků, 
d) atletický stadion s kapacitou od 5 000 sedících diváků, 
e) atletická hala s kapacitou od 1 500 sedících diváků, 
f) cyklistický velodrom s parametry pro konání mezinárodních soutěží, včetně odpovídající divácké 
kapacity, 
g) rychlobruslařská hala/stadión s parametry pro konání mezinárodních soutěží, včetně odpovídající 
divácké kapacity nebo 
h) plavecký bazén 50 m s parametry pro konání mezinárodních soutěží, včetně odpovídající divácké 
kapacity. 
 
Statutární město Liberec, bude v rámci programu č. 162 54 Nadregionální sportovní infrastruktura 
2020 - 2026, Výzvy 14/2023 Nadregionální sportovní infrastruktura 2023, žadatelem o dotaci na 
projekt „Rekonstrukce a stavební úpravy Městského plaveckého bazénu v Liberci“. Jedná se o 
celkovou rekonstrukci Městského plaveckého bazénu v Liberci. 
Město Liberec plánuje financování pomocí jak dotačních titulů, tak i z příspěvků Libereckého kraje. 
 
 
K uvedenému bodu zasedání bylo několik dotazů: 
 

- P. Ježek – Upřesnění částky dotace…? 

Odpověď: 139 mil je celková maximální uznatelná dotace výzvy …. mi žádáme o 139 mil, což je 50 % 

z celkových výdajů 350 mil (s ohledem na skutečnost, že není ještě vysoutěžena společnost) 

- P. Marek  – Dotace či projekt počítá i s pořízením sportovního vybavení? 

Odpověď: ne, jedná se pouze o stavební činnosti a ostatní s tím související   



- P. Ježek – Při představení projektu bazénu v kině se mluvilo o jiné částce za projekt… 

Odpověď: je to jako z VZ, částka se změnila 

- Pí. Macháčková – 139 mil je tady maximální dotace pro všechny žadatele? 

Odpověď: Ano, pro všechny, pro všechny, kteří splňují požadovaná kritéria vyhlášené dotace 

- P. Marek  – Dotaci můžou tedy ještě pokrátit? 

Odpověď: Ano, nemusíme vše splnit   

Na závěr po odhlasování dodal pan Petrovský své vyjádření/názor: 

- dotace a celkové vynaložené finance na tento projekt mi přijdou zbytečné, projekt je příliš nákladný 

a ani neřeší kompletní rekonstrukci budovy, která by byla zapotřebí. Město nemá peníze na tak velký 

projekt. 

 

Hlasování: 

Pro: 8 hlasů 
Proti: 1 hlas 
Zdrželo se: 0 hlasů 

 

Usnesení: „Výbor pro rozvoj doporučuje ke schválení: 
 

1. podání Žádosti o poskytnutí dotace z programu č. 162 54 Nadregionální sportovní 
infrastruktura 2020–2026, Výzvy 14/2023 Nadregionální sportovní infrastruktura 2023 na 
projekt „Rekonstrukce a stavební úpravy Městského plaveckého bazénu v Liberci“ ve výši 
139 000 000 Kč, 
 

2. poskytnutí finančních prostředků do výše 350 000 000 Kč z rozpočtu statutárního města 
Liberec, se sídlem nám. Dr. E. Beneše 1, 460 59 Liberec 1, IČO: 00262978, na spolufinancování 
projektu „Rekonstrukce a stavební úpravy Městského plaveckého bazénu v Liberci“ v rámci žádosti o 
poskytnutí dotace od Národní sportovní agentury, z programu č. 162 54 Nadregionální sportovní 
infrastruktura 2020–2026, Výzvy 14/2023“ 
 
 

3. Materiály předkládané do 10. ZM  

 

- Aktualizace Akčního plánu SUMP - Plánu udržitelné městské mobility 

 
Při předkládání dotačních žádostí v oblasti udržitelné mobility - zejména u 
projektů v oblasti bezpečnosti a cyklostezek, je potřeba mít tyto projekty vyjmenované v Akčním 
plánu udržitelné městské mobility. V některých aktivitách obsahoval plán projekty pouze obecně, 
nyní dochází ke konkretizaci jednotlivých úseků. 
 
Plán udržitelné městské mobility (dále "SUMP") představuje plnohodnotnou koncepci udržitelné 
městské mobility pro všechny módy dopravy. Jeho existence je nezbytná pro koordinované a 
efektivní řešení udržitelné mobility v aglomeraci a rovněž je pro města s více než 40 000 obyvatel 
nutnou podmínkou čerpání dotací z Evropských strukturálních a investičních fondů v oblasti dopravy. 
Plán udržitelné městské mobility SUMP včetně Akčního plánu byl schválen zastupitelstvem města 



Liberec dne 28.4.2022, následně byl schválen také Komisí pro posuzování dokumentů městské 
mobility na Ministerstvu dopravy. 
V té době ještě nebyly známy podmínky dotačních výzev IROP pro oblast udržitelné mobility. Ty v 
současné době stanovují, aby jednotlivé investiční akce v oblasti bezpečnosti dopravy byly konkrétně 
vyjmenovány v Akčním plánu SUMP. Všechny velké plánované aktivity jsou v Akčním plánu 
stanoveny, nicméně oblast bezpečné dopravy či rekonstrukce chodníků je tak rozsáhlá, že není ze 
zřejmého důvodu možné mít všechny aktivity vyjmenované. V současné chvíli Akční plán tedy v 
oblasti bezpečné pěší dopravy pouze uvádí obecné aktivity v opatření  1.1.3 Dostatečné dimenze 
chodníků v centrech měst a bezbariérové řešení sdílených prostorů –  A.1 Program úpravy chodníků v 
centru Liberce a  A.2 Program úpravy chodníků v centru Jablonce nad Nisou. 
 
Navrhované úpravy Akčního plánu nejsou zásahem do koncepce, pouze dochází k upřesnění úseků, 
které se buď již připravují, nebo mohou uvažovat o podpoře z evropských fondů. 
 
Vzhledem k aktuálně připravovaným projektům, z nichž některé budou žádat o dotaci z IROP na 
počátku roku 2024, je potřeba jmenovitě zahrnout do Akčního plánu SUMP tyto úseky/projekty: 
Přestavba propustku v km 159,434 trati Stará Paka – Liberec na podchod 
ZBD III - Hlávkova v úseku Věkova - Na Pískovně 
ZBD III - Londýnská (točka MHD x Sousedská, Letná) 
ZBD III - Ostašovská (úsek Partyzánská - kruh objezd) 
Bezpečnost chodců v ulici Tanvaldská, Vratislavice nad Nisou 
ZBD - Hlávkova II. etapa 
ZBD - chodník na ul. Hrádecká 
ZBD - křižovatka Kralická - Křižíkova - Ještědská 
ZBD - chodník v ul. Puškinova v úseku Ještědská-Ampérova 
ZBD - křižovatka Hlávkova - Ruprechtická 
ZBD III - ul. U Močálu, Na Žižkově 
ZBD III - chodník podél silnice Hejnická 
ZBD III - Strakonická v úseku Bajkalská 
 
 
K uvedenému bodu zasedání bylo několik dotazů: 

- p. Marek – Do teď byla strategie obecná, nyní jí tedy konkretizujeme? Pokus se 

změní/aktualizuje musí opět projít schválením RM, ZM…? V jaké připravenosti máme 

projekty…. Ve fázi SP…? 

Odpověď: Ano konkretizujeme a ne, to co je nyní v plánu zaneseno již nelze měnit. Ano některé 

projekty již jsou ve fázi rozhodnutí k SP. 

- p. Petrovský – Řadu opatření považuji za dobře připravené, ale co chci, neboli žádám o 

vyřezaní projektu propustku. Propustek je dle mého názoru nyní dostačující k používání, vždy 

byl a je funkční. Projekt na propustek je za hodně peněz. Navíc projekt na nic nenavazuje, na 

žádné další zlepšení v místě. Pokud je ten důvod Aréna, ať si ho Aréna financuje sama. 

Vynaložené peníze SML se mohou použít i jinde. 

Odpověď:  bez odpovědi 

- p. Nejedlo – Takovým vhodným příkladem k propustku je kruhák u Makra, kde chybí cyklo 

pruh. Stavba byla finančně náročná a nyní již tento pruh nikdo nedodělá. Z toho důvodu 

tento projekt podporuji, investice se jednou vrátí. 

Odpověď:  bez odpovědi 



- p. Ježek – Rozpočet je napjatý, to je pravda, ale je asi opravdu o strach tudy chodit, rozhodně 

to neodpovídá krajskému městu, taková to podoba. 

Odpověď:  bez odpovědi 

- p. Olyšar – Tak původně to nebylo stavěno jako podchod, byl to propustek a byla i jiná 

doprava když se stavěl. 

Odpověď:  bez odpovědi 

Na žádost člena výboru pana Petrovského bylo hlasování pro vyřazení opatření č. 2.2.1 -  A.5.7 pod 
názvem: Přestavba propustku v km 159,434 trati Stará Paka – Liberec na podchod z Návrhové části 
plánu udržitelné městské mobility Liberec – Jablonec nad Nisou 2021 – 2030. 
 

Hlasování pro vyřazení opatření č. 2.2.1 -  A.5.7 Přestavba propustku: 
Pro: 1 hlas 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 0 hlasů 

 

Usnesení: „Výbor pro rozvoj nedoporučuje ke schválení: 
vyřazení opatření č. 2.2.1 -  A.5.7 pod názvem: Přestavba propustku v km 159,434 trati Stará Paka – 
Liberec na podchod z Návrhové části plánu udržitelné městské mobility Liberec – Jablonec nad Nisou 
2021 – 2030.“ 
 
Hlasování pro původní návrh usnesení do ZM: 
Pro: 9 hlasů 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 1 hlas 
 

Usnesení: „Výbor pro rozvoj doporučuje ke schválení: 
aktualizaci Akčního plánu SUMP“ 
 

 

    4. Vyhlášení programů Ekofondu pro rok 2024  

 

Výboru byl předložen Návrh vyhlášení Ekofondu pro rok 2024.  

Cílem navržených změn a úprav Ekofondu pro rok 2024 bylo reflektovat situaci z letošního vyhlášení 

(2023), respektive pokud možno co nejvíce zamezit opakování situace, kdy projekt vzbuzoval 

pochybnosti např. položek uvedených v rozpočtu, celkové „kvality“ projektu. Nicméně po formální 

stránce, ale daný projekt splnil vše, vyhověl tedy podmínkám vyhlášení i kritériím hodnocení a nebylo 

na základě čeho projekt vyloučit a dotaci nepřidělit, aniž by sám poskytovatel dotace neporušil sebou 

nastavené podmínky.  

Nově byla tedy ve vyhlášení přidána části odrážející další získané zkušenosti z praxe a letošního 

vyhlášení, a také přidáno nové kritérium podrobného popisu projektu. Kritérium podrobného popisu 

projektu využívají i dílčí fondy města a pomůže to lépe rozklíčovat účelovost financí, nastavení 

rozpočtu a parametrů projektu. Zároveň ale cílem tohoto nového kritéria, přílohy žádosti, nemá být 

vytváření slohových cvičení a přidělování financí dle toho, jaký je kdo spisovatel. Důležitá je zejména 

podstata a pozitivní dopad projektu, nikoliv počet slov v žádosti a přílohách. 



Nastavení kritérií bylo inspirované příklady dobré praxe u jiných donátorů a posléze vše upravit dle 

podmínek a prostředí dotačního fondu města a statutu DF SML.  

Následující postup schváleného vyhlášení Ekofondu ZM pro rok 2024 by byl následující:  

• výbor ZM:                       22. 11. (odevzdání materiálů 15.11.) 

• RM:                                 5. 12. (odevzdání materiálů 29. 11.) 

• ZM:                                 14. 12. (odevzdání materiálů  6. 12.) 

• podání žádostí:             19. 1. – 8. 3. 2024 

• Výbor ZM:                       3/2024 (není určen termín) 

• RM:                                   1. dubnová RM (není určen termín) 

• ZM:                                    4/2024 (není určen termín) 

 

Žadatelé by tedy mohli mít finance na projekty k dispozici už v květnu 2024, pokud se při procesu 

schvalování vyskytne nějaký problém, tak v červnu 2024.  

 
Dotazy:  

- p. Ježek – Jsou dotace formou Ekofondu nabízených i v jiných městech? 

Odpověď: Ano jsou, Ústí n/L, Hradec Králové, Plzeň…. 

 

Hlasování: 
Pro: 10 hlasů 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 0 hlasů 

 
Usnesení: „Výbor pro rozvoj bere na vědomí: 
- předložený Návrh vyhlášení Ekofondu pro rok 2024 a doporučuje ho předložit ZM“ 
 
 

5. Diskuze/různé 
 
 

Pan Petrovský vznesl dotaz, proč se 2x po sobě nekonalo zasedání výboru pro rozvoj. Pan předseda 
odpověděl dle skutečnosti a to takové, že výbor neměl žádné podklady, které by náležely výboru 
k projednání.  
 
Nová členka výboru paní Macháčková by ráda na zasedání výboru měla k projednání materiál týkající 
se sjezdovek a lanovek na Ještědu, konkrétně posouzení vlivů na životní prostředí (dále jen SEA). 
Tento materiál dle předsedy výboru pana Marka ještě nebyl na RM či ZM projednáván. Až bude, jistě 
bude výboru umožněno se k němu vyjádřit. Navíc lanová dráha jako taková se netýká stejného 
projektu jako je projekt lanovek a sjezdovek, jde o samostatný projekt, který již ovšem není v gesci 
výboru pro rozvoj. 
 



Na základě diskuze vzniklo několik úkolů pro předsedu výboru pana Marka, konkrétně: 
 
- stále běží úkol rozšíření výboru i o gesci životního prostředí 
- zjistit info k projektu lanovek a sjezdovek na Ještěd 
- s tím související i další bod a to změna územního plánu 
- zjistit informaci o budoucnosti Liberecké Teplárny se spalovnou 
 
Tyto úkoly budou postupně zařazeny na program výboru. 
 
Dále padl návrh od člena výboru pana Nejedla, který by na některé z příštích zasedání výbor seznámil 
s rozvojem liberecké ZOO. 

 
 

Další zasedání výboru bude probíhat dne 6. 12. 2023. 


